
BRM-0063-1t29t 05

PROTOKOL NR 29/A5
Z POSIEDZENIA KOMISJI OSWITY, KULTURY, ZDROWIA I OPIEKI

SPOLECZNEJ
ODBYTEGO DNIA 17 LUTEGO 2OO5 ROKU

Komisja w skladzie wg listy obecnoéci stanowi4cej zal4cznrk do niniejszego protokolu
rozpoczgla posiedzenie o godz. 11.20. Na posiedzeniu byli równiez obecni: Burmistrz - p. L.
Kapcia, Z-ca Burmistrza - p. Nowak, Prezes Zwiqzku Nauczycielstwa Polskiego - p. E.
Dorobczyúska, Kierownik Zespofu Obslugi Szkol i Przedszkoli - p. J. Robak, Naczelnik
Wydzialu Oéwiaty, Kultury, Sportu i Promocji - p. M. KoSmider. Kierownik Zaktada
Podstawowej Opieki Zdrowotnej - p. M. Boguslawski.

Porz4dek posiedzenia:
1. Analiza materialów na sesjg.
2. Analiza projektu budzetu Miasta i Gminy Jgdrzejów na 2005 rok - wnioski.
3. Sprawy rózne.

Ad l .

Pkt. nr 15 porz4dku sesji:
Pan Burmistrz Kapcia udzielil wyjaSnieá do projektu uchwaly.

Pkt. nr 16 porz4dku sesji:
Radna Szreniawa spytala, czy w amfiteatrze nie bgd4 odbywaly sig same wesela? Pan
Burmistrz odpowiedzial, 2e projekt amfiteatru radni otrzymaj4 do wglqdu. Przewiduje on:
pawilon uslugowy, pasu| handlowy, kawiarenkg, restauracj g, amfi teatr.
Radny Hatny powiedzial, ze o ile dobrze zrazumial uchwalg, to dzier2awca placi czynsz. Nie
wie on ile wniósl on nakladów, ale obawia sig, ze naklady przewy2szq wartoéó obiektu.
Zauwazy| 2e mohe nale2y sig zastanowió nad sprzedalqtego obiektu, poniewa2 gmina mo2e
sig znaleáó w niekorzystnej sy'tuacji i doplacaó do niego.

Radni nie zajgli jednoznacznego stanowiska.

Pkt. nr 17 porzqdku sesji:
Radny Wéjcik przedstawil wyniki referendum, które odbyto sig 1l lutego 2005r. w sprawie
przeksáalcenia ZaHadu Wodoci4gów i Kanalizacji w spólkg z o.o. Za przeksztalceniem w
spolkg opowiedzialo sig 18,6%0, natomiast zaprzeksztalceniem w zaklad budzetowy * 80%
glosuj 4cych. Glosy niewa2ne stanowily l,4Yo gJtosuj4cych
Przewodnicz4cy Zipbiúski odczytal wniosek pokontrolny z kontroli regionalnej izby
obrachunkowej.
Pan Burmistrz Kapcia powiedzial, 2e ci, co s4 przeciwni przeksztalcenia ZWiK w spólkq
obawiaj4 sig racjonalizacJi zatrudnienia. Dziqki spolce gmina pozbgdzie siq klopotu, bgdzie
tylko sprawowala nadzór i bgdzie czerpaó z osi4ganych przez spolkg zysków.

Glosowanie w sprawie projektu uchwaty radni postanowili przeprowadzió na sesji.

Pkt. nr 18 porz4dku sesji:



Komisja desygnowala nastgpuj4cych przedstawicieli:
l. Przewodnicz4cego Komisji OSwiaty - p. J. Zigbiúskiego,
2. Naczelnika Wydzialu OSwiaty - p. M. KoSmidra,
3. radnego p. J. Kqdrg.

Pkt. nr 19 porzqdku sesji:
Odbylo sig glosowanie w tej sprawie i radni jednogloSnie poparli uchwalp.

Pkt. nr 20 porzqdku sesji:
Odbylo sig glosowanie i radni jednogloSnie poparli uchwalp.

Pkt. nr 2l porz4dku sesji:
Pan Burmistrz Kapcia udzielil szczegolowych wyjaénieú do projektu uchwaly

Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwaty.

Pkt. nr 22 porz1dku sesji:
Pan Naczelnik Koómider udzielil wyczerpuj4cych wyjaéniei do projektu uchwaly.

Radni pozytywnie opiniuj4 projekt uchwaty.

Pkt. nr 23 i24 porzAdku sesji:
Pan Burmistrz Nowak przedstawil budzet pod k4tem powyzszych punktów.
Radna Szreniawa stwierdzila, 2e na sport przeznaczane jest za duZo pienigdzy, lepiej te
pieni4dze przeznaczyó na szkoly. Natomiast radni Wójcik i Sulek stwierdzili, ze sport
spelnia swojq funkcjg w zakresie profilaktyki i rozwi4zywania problemów alkoholowych.
Natomiast p. Przewodnicz4cy Zigbiñski zwrócil uwagQ na to, ze Ludowe Zespoly Sportowe
nie maj4 pienigdzy na sw4 dzialalnoSó.

Komisja nie zajgla jednoznacznego stanowiska.

Ad 2.
Pan Burmistrz Kapcia powiedzial, 2e nie jest w stanie dostosowaó budzetu do oczekiwaú
radnych. Nie da sig spelnió wszystkich oczekiwaú oiwiaty.
Radna Ptasznik wyrazlla swoje zdziwienie. 2e kwota, której brakowalo w budzecie na
oéwiatg ulegla zmniejszeniu i nie wynosi juz | 200 000 zl.
Pan Burmistrz powiedzial, ze w celu obronienia tego bud2etu potrzebne se pewne sugestie z
jego strony. Nie zostal jeszcze uchwalony regulamin wynagradzania pracowników
oéwiatowych, który bgdzie determinowal wydatki. poniewaz s4 w nim elementy, które
zgodnie zptawem mozna zredukowaó. Dzisiaj mohna powiedzieó i dopowiedzieó, co jeszcze
zrobió w oéwiacie. Nie ma przyzwolenia spolecznego na likwidacjg jakiejkolwiek placówki
oSwiatowej. Nie jest jeszcze uchwalony regulamin przydzielania stypendiów. Wyjaénila sig
ju2 kwestia dowozu uczniów niepelnosprawnych do szkol. To wszystko wplynie na budzet na
oSwiatg.
Pan Kierownik Robak powiedzia\, ze przedstawiaj4c t9 brakuj4c4 kwotg I 148 900 zlbral
pod uwagp dane, jakie posiadal na ówczesny czas. Na 2005 rok byty planowane awanse
zawodowe nauczycieli, do dziÉ nie ma jednak dokumentów éwiadcz4cych o tym, 2e osoby te
z dniem 1 stycznia nabyly prawo do wyzszego awansu. W rwiqzku z tym mogq sip one
pojawió dopiero od I wrzeénia i wchodz4 one jako cztery miesi4ce. Oszczpdnoéci z tego
tytulu w szkolach wynoszQ: w szkolach podstawowych - 270 000 zl, w gimnailach- 160 000
zl. Na doksztalcanie i doskonalenie bylo w 2004r. 67 270 zl, wykonane bylo 66 000 zl, aw
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planie na 2005r. jest 101 3789 zl, planujemy natomiast przeznaczyó na ten cel 70 000 zl.

Zmiany te daj4 461378 zl.tJleglate2 zmniejszeniu subwencja oswiatowa.
Pan Búrmistrz powiedzial.2e w projekcie budzetu znalazla sig taka wysokoéó subwencji, jaka

miala byó pocz4tkowo. Trzy tygodnie temu przyslano informacjg, 2e nie wynosi ona juz

10 670 000 zl tylko 10 417 000 zl
Pan Kierownik Robak zauwa2y\,,2e dotacja na gimnazjum niepubliczne wynosila w 2004 r'

40 000 zl, ateraz wynosi ponad 143 000 zl.
Radny Biafy spytal ile brakuje?
Pan Kierownik odpowiedzial, 2e wczeSniej nie bylo tej wiedzy jaka jest obecnie. Kahda

placówka oÉwiatowá w naszej gminie otrzyma mniej pienigdzy z subwencji. Musi ulec

zmniejszeniu liczba platnych godzin nauczycielskich przy zachowaniu minimum godzin

uczniowskich. Najwigksze koszty to place i skladniki pochodne. Trzeba dokonaó wiele zmian

na etapie projektów organizacyjnych. S4 zadania, na k1óre gmina nie dostaje subwencji

oiwiatówych - przedszkola. Nastppna sprawa, któr4 nale2y zmien\é, to stolówki szkolne -

kúda z nich (4) zatrudnia po 4 osoby obslugowe. Rola dyrektorów polega na zmniejszeniu

kosztów faktycznie przygotowywanych posilków. Wzrasta liczba godzin wychowania

fizycznego w klasach 1 , 2, i 3 , trzeba wigc podj 4ó dzial.ania, aby to nie spowodowalo wzrostu

liczby platnych godzin nauczycielskich.
Pan Éurmisiz Kapcia powiedzial, 2e w éwietlicy szkolnej koszt jednego navczyciela w skali

rocznej wynosi 25 6A0 zl, w gimnazjum- 35 140 zl, w Szkole Podstawowej nr 2 - 47 000 zl,

a w Z-espole Szkót Zawodowych - 40 600 zl, MoZna racjonalniej wydawaó te pieni4dze

realizuj4c te same zadania.
Pan Kierownik Robak powiedzial,, 2e w szkolach wielociqgowych muszq byó zespoly

migdzyklasowe, aby zmniejszyó iloÉó platnych godzin nauczycielskich. Jest Rozporz4dzenie

Minisira Edukacji Narodowej datyczqce wynagrodzenia na poszczególnych stopniach awansu

zawodowego. Awanse zawodowe sq korygowane o 4 miesi4ce i pod wzglgdem finansowym

korzysrna by byla jak najmniejsza ich liczba. Utrzymywanie malych placówek oSwiatowych

zmusza do l4czenia klas.
Radny Wójcik stwierdzil, 2e jedno, co wiadomo, to to, 2e kwoty zapisane w budzecie muszQ

wystaiczyó do kofica roku. Nie wierzy on zeby wszyscy mySleli kategoriami interesu gminy

zimiast swojego. Za*ada Ze TOAYI zamiarów uda sig zrealizowaó i uda sig zamkn4ó budzet

na takim poziomie, na jakim jest zaplanowany. W budzecie na nastgpny rok nie bpdzie ju2

gdzie oszczpdzaó. Subwencje co roku bpdq mniejsze, bo maleje liczba dzieci.

Pan Burmistrz Kapcia powiedzial, 2e jeéli chce sig utrzymaó dotychczasowQ kadrQ, to

nauczyciele mucz4 pbiSe nu ustQpstwa. Nikogo nie staó na utrzymywanie 4-5 osób ucz4cych

w przedszkolu liczqcym 16 dzieci. Zad,ania rzeczawe zostan4 wykonane, bo s4 konieczne i

sta-ó nas na nie. Na tak drogich pracowników gminy jednak nie staó. Dyrektorzy powinni sip

przyjrzeó kreowaniu wydatków, a nie tylko na wydawaniu.
Pani Prezes Dorobczyñska powiedziala, ze do dzii nie wie jaki jest budzet na oSwiatg - Poza

tym, gdzie gmina znajdzie brakuj4ce 700 000 zl do wrzeónia? Na godzinach zastppczych siQ

uZ tyle nie zaoszczgdzi, a nauczyciele maj4 prawo do awansu zawodowego. Zostanie

uchwalony budzet, który nie bgdzie mial pokrycia na faktyczne wydatki. Nie nalezy w tej

chwili rozmawiaó o regulaminie wynagradzania. Trzeba przeliczyó ile faktycznie bqdzie

brakowalo. Dyrektorzy wiele razy oddawali wszystko, co mogli.
Przewodnicz¡lcy Zipbiúski zauwuiyl, ze brakuj4cych pienipdzy moze sip nie zaoszczqdziÓ

l4czeniami. JeSli bpd4l4czenia, to bgdq zwolnienia, za zwolnieniami id4 odprawy.

Radny Hatny powiedzial,2e pan Burmistrz i pan Kierownik Robak maj4 przekonaó radnych

do tego budzetu. Spytat te2, czy uwaaqq,, 2e zamknie sig on w tej kwocie, która jest w nim

zapisana?
Pan Burmistrz Kapcia odpowiedzia\,2e na dzieri dzisiejszy tak.
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Radny Biaty powiedzial, 2e je2eli pan Burmistrz mówi, ze potrafi wykonaó ten budzet, to

radni nie majq zadnych przeslanek zeby mu nie wierzyó. Jest on zdziwiony, ale zarazem mile

zaskoczony tym, 2e pan Burmistrz zobowiqzqe sig wykonaó tak trudny budzet.

Pan Przewodnicz4cy Zigbiñski poprosil o zabranie glosu p. Kierownika ZPOZ M.

Boguslawskiego, który przedstawil trudn4 sytuacjq ZPOZ. Powiedzial, ze 1 sierpnia wchodzi

Roiporz4dzenie Ministra Zdrowia w sprawie przystosowania do funkcjonowania placówek

sluzby zdrowia. l0 000 zl zapisane w budzecie na to nie wystarczy. Placówki nie bqdq mialy

prawnych podstaw do dalszego funkcjonowania, bo nie spelni4 wymogów zawarlych w tym

Rozpórzqizeniu. Dotyczy to równiez szpitala. Z pieniqdzy NFZ nie mo2na finansowaó

remontów, gdyz s4 to pieni4dze na pokrycie wykonywanych Swiadczeú zdrowotnych i na

pensje dla personelu. 1 sierpnia placówki podstawowej opieki zdrowotnej mogq przestaÓ

funkcjonowaó. Prosi wigc o uwzglqdnienie wyzszej kwoty na dofinansowanie Zakladu-

Pan Burmistrz Kapcia odpowiedzia\, Ze zaproponowal taka kwotg, poniewaz nie wie jak

zakoiczy sip sprawa tocz4ca sip migdzy ZakJadem a NFZ, czy pieni4dze, które zostaly na

pomoc Zakladowi w 20A4 roku zostanq odzyskane. Jeéli tak, to zostatyby przekazane na

remonty. Spytal na jakim etapie jest w tej chwili ta sprawa?
Pan Kierownik Boguslawski odpowiedziaL, ze moZe siq ona przedlu2yc. Zwróc|l sig do

Dyrektora Michalkiewicza, aby reszte kwoty rozpisal na 12 miesigcy, ale zgodzrl siQ tylko na

6miesigcy. Powiedzial tel,2e byla kontrola z Pañstwowej Inspekcji Pracy. Zaleclla ona zakup

odzie2y i obuwia ochronnego oraz pÍzeszkolenie pracowników z zakresu BHP. Nie interesuje
jej skaá wziqó na to pieni4dze. Jest dobrej mySli, 2e sprawa z NFZ zakohczy siQ pozltywnie i

pieni4dze uda sip odzyskaó. Spelnienie wymogów sanitarnych przez placówki sluZby zdrowia
jest konieczne do uzyskania przez nie kontraktu.
Radny Biaty opowiedzial, 2e decyzje o przystosowaniu obiektu wydal onw 1992r. Najpierw

Min. 2drowia dal na to 6 lat, pólniej jednak przedluzyl do koúca lipca tego roku. Wedlug

niego ok. 80% obiektów nie spelnia wymogów sanitarnych, równieZ szpital nie spelnia ich

pod zadnym wzglqdem. Do sierpnia nie da siq tego zmienió.
Radny Wójcik powiedzial, 2e gdyby ta sprawa byla poruszana
Komisji OÉwiaty, to teru nie byloby problemu.
Radna Ptasznik spytala, jakie bylyby korzySci dla pacjentów i

ZaVJadu?
Kierownik Boguslawski wyjaSnit róznicg migdzy restrukturyzacjqa prywatyzacj4 po czym

powiedzial, zelal.a pólnocno-zachodnio-poludniowa Polska i czgéó poludniowo-wschodniej
jest restrukturyzowana i w czgéci sprywatyzowana. Chcialby on w Jgdrzejowie takich

placówek, jak na zachodzie Polski. Trwa to tam od 1995 roku, wigc my jesteémy pod tym

wzglgdem opóánieni. Spolka tak ma funkcjonowac. aby sig utrzymaó. Podstawowa opieka

zdrowotna jést podstawa do funkcjonowania sluzby zdrowia. W Unii Europejskiej stanowi

ona 18 - 2Oo budzetu wojewódzkiego, w Polsce ok. lOoA, a wigc dwa razy mniej.

Podstawowa opieka zdrowotna w Unii nie moZe znikn4ó, zniknqó mo2e szpital, ale nie ona.

Kierownik ponowil swoj4 proibg o dofinansowanie.
Radna Szreniawa spytala dlaczego nie jest przewidziany remont w Szkole Podstawowej nr

2?
Pan Burmistrz powiedzial,2e bgdzi-e, jest zapisany w zadaniach rzeczowych.
Radny llatny spytal z czego wynika kwota 70 000 z,l. na zakup komputerów?
Pan Burmistrz Kapcia odpowiedzial, Lejest to ztuiryane ze zmian4wigkszoÉci komputerów

w Urzgdzie Miejskim. Najwigcej trzeba ich wymienió w Wydziale Finansowym - prawie 11.

Potrzebne s4 tez nowe komputery w Wydziale Gospodarki Przestrzennej i w Wydziale

Gospodarki Komunalnej.
Radny llatny sp¡al nastgpnie po co kupowaó komputery, czy nie wystarczy zmieniÓ

programy? 70 000 zl to szokujqca suma.

na kazdym posiedzeniu

gminy z restrukturyzacii
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Pan Burmistrz odpowiedziat, ze programy potrzebujqurzqdzeh. które je obsluzq. Pozatym

potrzebne s4tez drukarki i skanery. Nie jest to szokujqca suma, poniewaz trzeba wymienió

ok. 2l komputerów.
Nastgpnie glos zabral pan Przewodni cz¡cy Zipbiúski, który wyrazil swoje rozialenie z

po-odu budzetu. Zwrócil uwagg na to, aby podzial érodków pienigznych byl sprawiedliwy.

Ma on nadziejg, 2e to, co jest zapisane nie stanie sig faktem, poniewaz bgdzie on jedynym

radnym wiejskim, który nie dostanie ani zlotówki. Prosi p. Burmistrza, aby przypomnial sobie

o mieszkaúcach Potoka, o ich potrzebach. Nie chce on tu mów'ió komu nalezy zabraÓ, ma

tylko nadzi ejp, Le radni okaz4 sig kolegami i oddadzq po 10 lub 15 000, aby równiez on mógl

powiedzieó swoim mieszkaicom, 2e Burmistrz jest tez ich gospodarzem. a Rada Miejska

podejmuje decyzje w imieniu calej gminy. Przewodniczqcy Ziqbiúski prosi wiqc, aby w

budzecie zostalaujgta droga powiatowa biegn4ca w kierunku PKP. Chce chociu2 30 000 zl.

Pan Burmistrz Kapcia odpowiedzial, ze trudno mu mówié o drogach powiatowych,

poniewaz nie wie jak sig zachowa Starostwo i jakq kwotp przeznaczy. Póki co nie ma 2adnego

porozumienia w tej sprawie. Jest to zadanie wlasne Starostwa i to ono powinno generowaó

srodki. Dobrze by tet bylo, gdyby zmienil sig stosunek Zarz1du Dróg Powiatowych w

stosunku do dróg powiatowych na terenie Gminy Jgdrzejów. Jeéli nie bpdzie iniciatywy ze

strony Starostwa, to my musimy sig zastanowié, czy bgdzie nas staó na finansowanie nie

swoich zadah.
Radna Ptasznik spytala o 105 000 zl na budowg wodoci4gu na Wolicy i zwróctla uwagQ na

te,2ejest to droga inwestycja.
Pan Burmistrz odpowiedzial, ze jest to dokoiczenie prac z ubieglego roku
koszt, to nie jest on u2takwysoki. Jest to jedna znaitaíszych inwestycji.
Radna Ptasznik przypomnialatel swój wniosek dotyczqcy proÉby Zwiqzku Kombatantów o

dotacjg w wysokoéci 3 000 zl nawydanie katalogu. Pyta, co ma im odpowiedzieó?
Pan Burmistrz odpowiedzial, ze w budzecie jest 400 000 zl przeznaczone na promocjp i

dotacjg tg otrzymaj4 oni wlaénie z tych pienigdzy.

Wniosków iadnych nie zgloszono.

Ad 3.
Spraw róinych nie zgloszono.

Posiedzenie Komisji zakohczylo sig o godz. 15.25.

JeSli zaS chodzi o

Protokolowqla

Edyta Pañtak

P rzew odnic zqcy Kom i si i O íw i atY,
Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznel

Jun Ziqbiúski .
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